
 



 

 

 

Zpráva o hospodaření města, o naplňování záměrů města,  
o šířených dezinformacích a o dalších nových projektech  

 

Tento týden jsem byl upozorněn na to, že málo informuji své kolegy v radě města 
a v zastupitelstvu města. Také jsem byl upozorněn na skutečnost, že se chovám příliš manažersky. 
Vzal jsem si z toho částečně ponaučení a proto jsem dlužen poskytnout všem několik informací 
z různých soudků.  

Začněme třeba od akcí menšího finančního objemu, tzn. pohovořme několik slov na téma kultura. 
Hlavními pilíř kulturního života v našem městě jsou bezesporu kaple Zjevení Páně, MěKS Dvorana 
a festival Smiřický hrnec. Jsou to nástroje, které slouží rozdílným skupinám zájemců o kulturu 
k naplnění jejich potřeb v této oblasti. Nemůžeme se ale spokojit s tím co máme, je třeba rozvíjet 
tyto aktivity, dokázat je prodat do světa a zefektivnit jejich parametry. Stokrát lze hovořit o tom, 
že máme v našem městě národní kulturní památku, pořádáme hodnotné jednotlivé koncerty, ale 
dostat tuto památku po dlouhých letech rekonstrukce do povědomí široké veřejnosti chce něco 
více.  

Proto došlo k realizaci festivalu Smiřické svátky hudby 2004. Nutno říci, že festival skončil ziskově, 
přinesl naší kapli a potažmo i městu věhlas, který daleko přesahuje dokonce i hranice kraje. 
Svědčí o tom návštěva osobností na tomto festivalu, mezi nimiž byl předseda Parlamentu České 
republiky PhDr. Lubomír Zaorálek, senátorka Jaroslava Moserová, poslanec Parlamentu ČR 
Mgr. Robin Böhnisch, primátor města Hradec Králové Oldřich Vlasák, členové Rady 
Královehradeckého kraje a další.  

Jak už jsme všichni jistě zvyklí, byl úspěch festivalu nemilosrdně stíhán negativními zprávami 
a desinformacemi, které je nutno vyvrátit. V době, kdy jsme zveřejnili prodej vstupenek na tento 
festival, bylo k dispozici více než 650 ks lístků a ani se všechny nevyprodaly. Zbytek vstupenek byl 
určen pro pozvané osobnosti a finanční partnery festivalu, bez nichž by se tato akce nemohla 
konat, protože by hodnota lístku musela být cca 500 Kč za kus. Domnívám se, že kdo chtěl, měl 
možnost tento festival navštívit.  

Touto cestou bych chtěl poděkovat finančním partnerům festivalu za jejich podporu. Jedná se 
o společnosti Danisco – 50 000 Kč, AG COM – 50 000 Kč, FITMIN – 65 000 Kč, Valc – 50 000 Kč 
a Cukrovary TTD – 30 000 Kč.  

Další nový projekt v podobě natočení CD-disku s barokní hudbou v kapli se připravuje. I tento 
záměr může přinést kapli i městu další zvýšení renomé.  

A nyní od kultury k investicím. Dne 9. 6. 2004 bylo otevřeno nově zrekonstruované školní hřiště 
v hodnotě cca 6 mil. Kč. Městem se nese fáma, že je o 3 mil. Kč dražší než mělo být. Dražší 
v porovnání s čím? Původní projekt hřiště, vypracovaný v roce 2000 atelierem pana Jiřího Hájka, 
byl, pravda, v hodnotě „pouhých“ 3 mil. Kč. Podle tohoto projektu se běžecká dráha křížila 
s prostorem na míčové hry a celé hřiště bylo s asfaltovým povrchem.  

Nový projekt od jiné projekční kanceláře z loňského roku upravil jednotlivé sektory hřiště tak, aby 
se navzájem nevylučovaly a zároveň byl na celé hřiště navržen umělý povrch. Přece nechceme, 
aby děti sportovaly na asfaltu! Proto dosáhly náklady na úpravu hřiště 6 milionů Kč. Navíc už 
dnes, při nové sazbě DPH, by hřiště v této podobě stálo o 800 000 Kč více, k realizaci došlo tak za 



1 minutu 12. Konečná podoba hřiště je dnes naprosto zřejmá. Někomu se hřiště zamlouvá, jiný 
může kritizovat.  

Pojďme dál. Co takhle kanalizace?  

Na počátku loňského roku jsme obdrželi od VAKu Hradec Králové projekt dostavby kanalizačního 
systému Smiřice, Rodov, Holohlavy v hodnotě cca 27 000 000 Kč. Věc naprosto potřebná.  

Systém financování obecních kanalizaci je následující. Obec a VAK si mezi sebe dělí rovným dílem 
cenu díla sníženou o dotaci. Po dokončení díla se tento majetek převede na VAK za akcie 
v hodnotě obcí financované částky, které ale pro město žádnou hodnotu nemají, zatím co VAK 
inkasuje za stočné.   

Jaké bylo moje překvapení, když jsem od lidí zodpovědných za přípravu záměru obdržel 
parametry financování této akce. 15 % dotace od MZE, 65 % úvěr od Evropské investiční banky, 
zbytek hotové finanční prostředky. Úvěr a hotové finanční prostředky 50 na 50 (%) s VAKem. Pro 
město to znamenalo 10 let splácet 8,5 mil. Kč + úrok a další 2,7 mil. Kč hned. V pokladně města 
bylo v té době cca 11,2 mil. Kč. Co voda do Rodova, školní hřiště, zámecký Důchod a další potřeby 
města? Odpovězte si sami.  

Po roce dohadování s VAKem, během kterého se podařilo prosadit změnu investora akce z VAKu 
na město, máme na stole rozhodnutí ministra ŽP o přidělení 60% dotace ze SFŽP, což představuje 
18 mil Kč. Díky tomu a díky poslanci Böhnischovi, který pro město vybojoval 6 mil. Kč na Důchod, 
jsme si mohli dovolit navrhnout rozpočet města pro rok 2004, který sice obnáší odčerpání téměř 
veškerých finančních prostředků města ve výši cca 9,3 mil. Kč, ale zároveň řeší výstavbu hřiště za 
6 mil Kč, výstavbu kanalizace a vodovodu pro Rodov ve výši cca 37 mil. Kč a ještě opravu Důchodu 
ve výši 7 mil. Kč. Podotýkám – to všechno bez zadlužení města.  

Přesto se na zasedání zastupitelstva strhla nad předloženým rozpočtem zajímavá debata, z které 
plyne jeden dobrý poznatek. Všichni jsme nakonec odhodili politické klapky z očí a hlasovalo se 
průřezem politickými stranami podle osobností. To je výborný podnět do budoucna. Jsou zde lidé, 
kteří jsou ochotni pro dobrou věc zdravě riskovat a těch si musíme vážit. Někteří byli proti, ale 
každý má právo na svůj názor.  

Poslední informace se týká zámku, respektive jeho jádra, které vlastní pan ing. Mizera. Pod 
tlakem veřejnosti jsme s JUDr. Rudoleckým, který zastupuje město ve věcech právních, 
konzultovali přechod vlastnického práva na ing. Mizeru. Vše proběhlo na základě kupní smlouvy 
z roku 2000, podle které ing. Mizera odkoupil zámek od likvidátora bývalých Státních statků. Tuto 
transakci již nelze zpochybnit. S ohledem na budoucí dobré sousedské vztahy jsem vyzval pana 
ing. Mizeru k návštěvě. Teprve po několika nevyužitých termínech, kdy jsme společně s poslancem 
Böhnischem marně čekali na pana ing. Mizeru, se majitel zámku dostavil. Hovořili jsme s ním 
o záměrech obou stran, aby v budoucnu nedocházelo k nějakým třenicím. Pana ing. Mizeru jsem 
za přítomnosti kolegů upozornil na velmi negativní veřejné mínění směrem k jeho osobě a okolí 
a vyzval jsem ho k aktivitě v nakládání se zámkem. To je tak vše, co ze strany města můžeme nyní 
v této věci učinit.  

Závěrem bych chtěl zmínit ještě jednu důležitou věc pro chod úřadu a města. Jak už jistě všichni 
víte, do funkce tajemnice MěÚ Smiřice byla jmenována na základě doporučení výběrové komise 
a se souhlasem ředitelky krajského úřadu Mgr. Věra Hottmarová. Již od jejího nástupu do funkce 
je zřejmé, a musí to cítit i občané města, že dochází k naprosto jinému přístupu k této agendě. 
Velmi kladně hodnotím důslednost, cílevědomost a personální rozhodnost jejího působení ve 
funkci. Domnívám se, že v osobě nové tajemnice najdou i občané zodpovědného partnera pro 
řešení jejich problémů a podnětů.  

Luboš Tuzar, starosta města  



MĚSTO SMIŘICE  
Palackého 106, 503 03 Smiřice, okres Hradec Králové 

  

OZNÁ MENÍ  O  KONÁNÍ SB ÍRKY  

Město Smiřice pořádá sbírku za účelem shromáždění prostředků na opravu původních barokních 
varhan z národní kulturní památky Zámecké kaple Zjevení Páně ve Smiřicích.  

Příspěvky se shromažďují prostřednictvím pokladničky umístěné v kapli a prostřednictvím účtu 
č. 1080803309/0800 vedeného u České spořitelny, a. s., Praha 4, Olbrachtova 1929/62, Oblastní 
pobočka v Hradci Králové, pobočka ve Smiřicích, Palackého 106, 503 03 Smiřice.  

Ve Smiřicích dne 10. 6. 2004       Luboš Tuzar, starosta města  

  

 

 

 

 
 

Z jednání městské rady:  

 MR schválila finanční příspěvek obce Holohlavy na podíl úhrady nákladů na dostavbu 
kanalizační sítě v této obci formou uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní.  

 MR schválila na základě žádosti SK Smiřice použití znaku města při sportovní akci s Nadací 
Duha na místním stadionu dne 8. 5. 2004.  

 MR schválila použití znaku města na soubor pohlednic kulturních památek kraje zajišťovaný 
agenturou SPRINT made in publicity.  

 MR na základě rozhodnutí výběrové komise schválila uzavření smlouvy o dílo s vítězem 
výběrového řízení na rekonstrukci školního hřiště firmou STAVO & SACHS Hradec Králové – 
termín ukončení 15. 6. 2004.  

 MR vzala na vědomí informaci starosty o průběhu festivalu Smiřické svátky hudby 2004, 
o odezvě ze strany návštěvníků a sdělovacích prostředků v oblasti medializace města.  

 MR vzala na vědomí rozhodnutí starosty o změně termínu jednání MZ na 3. 6. 2004.  

 MR zamítla žádost Sdružení ochrany spotřebitelů a pacientů o spolupráci, neboť nabízená 
činnost nevybočuje z rámce platné legislativy.  

 MR po předchozím projednání návrhu organizačního řádu MěÚ Smiřice a k němu předaných 
připomínek schválila jeho konečné znění.  

 MR v souladu s organizačním řádem jmenovala od 1. 4. 2004 vedoucí odborů MěÚ takto:  
vedoucí odboru správního a ŽP   Václav Klimeš  
vedoucí bytového odboru    Milan Moník  
vedoucí odboru výstavby    ing. Pavla Házová  
vedoucí ekonomického odboru   Eva Novotná  

 
 

INFORMACE Z  RADNICE 



 MR rozhodla v souvislosti s výběrovým řízením na místo ředitelky MŠ Smiřice a po odvolání 
pí Bc. Přerovské o jejím pozvání k ústnímu pohovoru.  

 MR neschválila žádost firmy AZ Smiřice, s. r. o. o prodloužení hudebních produkcí na 
stadionu SK Smiřice do 2.00 hod. a stanovila jejich ukončení na 24.00 hod.  

 MR rozhodla o zajištění živnostenských listů na činnosti města, související s prodejem 
pohlednic, hlášením městského rozhlasu a pronájmem lešení.  

 MR projednala písemnou zprávu kontrolního výboru o inventarizaci majetku společně 
s vyjádřením ekonomického odboru k této zprávě. Schválila opatření k zjištěným 
nedostatkům, které však nejsou zásadního rázu a neovlivňují stav majetku.  

 MR jmenovala pí Libuši Zemkovou k 1. 4. 2004 do funkce vedoucí odboru sociálního na dobu 
určitou, tedy do návratu pí Petry Chmelařové z mateřské dovolené.  

 MR schválila na základě výsledku výběrového řízení jmenování pí Jarmily Stokláskové do 
funkce ředitelky MŠ Smiřice k datu 1. 5. 2004.  

 MR rozhodla o vypsání výběrového řízení na provozovatele Domova – penzionu pro 
důchodce ve Smiřicích. Současně jmenovala komisi pro vyhodnocení nabídek ve složení: 
pí Mgr. Hottmarová, pí Smékalová, pí Zemková, pí ing. Baboráková a p. MUDr. Hottmar.  

 MR projednala a schválila ceník poskytovaných služeb MěÚ veřejnosti s platností od 
12. 5. 2004.  

 MR rozhodla s ohledem na změnu zákona o obcích a reorganizaci státní správy provést 
novelizaci, případně vydání nových vyhlášek města v druhé polovině tohoto roku.  

 MR schválila bezplatný pronájem části prostoru objektu kotelny v Mlýnské ulici Oblastní 
charitě Broumov na sběr oblečení.  

 MR neschválila žádost nájemce restaurace Dvorana o snížení nájmu a schválila možnost 
zřízení „zahrádky“ před restaurací.  

 MR schválila uzavření smlouvy o dílo na provedení rekonstrukce střechy na budovách 
v areálu zámku s dodavatelem firmou Klinecký.  

 MR schválila uzavření smlouvy o dílo na provedení podlah v nové knihovně s firmou 
Truhlářství J. Kmínek Smiřice.  

 MR na doporučení odboru správního a ŽP schválila uzavření smlouvy o dílo na práce spojené 
s rekonstrukcí budov „Důchodu“ s firmou Stavoland, s. r. o.  

 MR schválila provedení investičních úprav v mateřské škole, které vyplynuly z kontroly 
provedené Krajskou hygienickou stanicí Hradec Králové. Úhrada bude provedena 
z rezervního fondu MŠ.  

 MR schválila vypsání výběrového řízem na dodavatele opravy fasád „Důchodu“. Současně 
jmenovala komisi pro vyhodnocení nabídek ve složení: pí ing. Házová, p. Klimeš, p. Moník, 
p. ing. Zelenka a p. Svoboda.  

 MR na základě žádosti Klubu kuželkářů Zálabák Smiřice schválila poskytnutí materiální 
výpomoci – palety použitých dlaždic – na výspravu přístupového chodníku na kuželnu.  

 MR po projednání hospodaření Domu dětí a mládeže a základní školy za rok 2003 schválila 
návrh na rozdělení docíleného hospodářského výsledku dle doporučení těchto subjektů. 
MR vzala po projednání na vědomí výroční zprávu o hospodaření MŠ za rok 2003.  

 MR vzala na vědomí informace tajemnice MěÚ o naplňování zákona o poskytování informací 
č. 106/1999 Sb. MR následně schválila cenový sazebník úkonů souvisejících s tímto zákonem.  

 MR schválila vyhlášení veřejné sbírky na podporu rekonstrukce varhan kaple. Potřebná 
administrativní opatření zajistí tajemnice MěÚ. 



 MR projednala s ohledem na dotace finančních prostředků v kapitole školství poskytované 
Krajským úřadem návrh na úpravu rozpočtu města. Úprava rozpočtu s doporučením bude 
předložena ke schválení MZ.  

 MR na základě předložené žádosti společnosti Danisco a NOS Danisco schválila pro konání 
společných akcí pronájem Kulturního domu Dvorana úhradu ve výši 200,– Kč/hod.  

 MR na základě žádosti Společnosti železniční výtopna Jaroměř neschválila poskytnutí 
finančního příspěvku na oslavy 145. výročí provozu železniční tratě Pardubice–Liberec. 
Rozhodla o bezplatném zveřejnění akce na webových stránkách města a o bezplatném 
vylepení plakátů.  

 MR po předložení zprávy odboru výstavby zamítla žádost p. P. K. o odkoupení části pozemku 
parc. č. 764/4, protože se na tomto pozemku nacházejí veřejné inženýrské sítě. Tato 
záležitost bude předložena k projednání MZ.  

 MR po projednání schválila znění dohody o pronájmu trubkového lešení veřejnosti. Bez 
uzavření této dohody nebude lešení půjčováno.  

 MR schválila uzavření dohody s firmou JIPA CZ, s. r. o. o rozvodech elektrické energie 
v lokalitě firmy.  

 MR schválila uzavření smlouvy o věcném břemenu na přístup do objektu psího útulku 
s firmou Jiří Mach, Litomyšl.  

 MR na základě žádosti firmy AGRO CS, a. s. Česká Skalice, doporučení odboru výstavby 
a v souladu s územním plánem města schválila zamýšlenou rekolaudaci bývalého 
cukrovarského dvora na kompostárnu.  

 MR projednávala možnost zřízení chodníku ze starého sídliště směrem do města. S ohledem 
na současné zajišťované investiční akce a finanční možnosti města se MR touto akcí bude 
zabývat až ve 3. čtvrtletí t. r.  

 MR vzala na vědomí informaci tajemnice MěÚ o zřízení tří pracovních míst v rámci veřejně 
prospěšných prací od 1. 4. do 30. 11. 2004.  

 MR projednala požadavek obyvatel Hradecké ulice na řešení dopravní situace v této ulici 
včetně instalace retardéru. MR dospěla k závěru, že dosavadní dopravní značení dostatečně 
omezuje provoz na této komunikaci a instalace retardéru tudíž není nutná. Policie ČR – OOP 
v Holohlavech bude požádána o zvýšení dohledu na dodržování pravidel provozu v této ulici.  

 MR pověřila starostu města projednáním dopravní situace na křižovatce ulic Kršovka 
a Palackého a možnosti instalace zrcadla se SÚS Hradec Králové.  

 MR projednala stížnost občanů Rodova na omezování přístupu občanů k obecní studni ze 
strany p. B. Záležitost bude řešena odborem správním a ŽP.  

 MR na základě doporučení odboru správního a ŽP schválila znění smlouvy s firmou Stebau 
Jaroměř na provedení elektroinstalace v části „Důchodu“. 

 MR vzala na vědomí změnu provozní doby v MŠ Smiřice v měsíci květnu a červnu t. r. Rodiče 
dětí byli s touto změnou seznámeni a vyslovili souhlas.  

 MR na základě doporučení odboru správního a ŽP schválila instalaci směrových informačních 
značek o umístění společnosti AGRO CS, a. s.  

 MR rozhodla o poskytnutí příspěvku ve výší 1 046,– Kč města obci Holohlavy na pořízení 
kontejneru na plasty v Luční ulici s možností jeho využívání občany Smiřic bydlícími v této 
části. Návrh bude projednán s obcí Holohlavy.  

 MR rozhodla, že nákup 2 kontejnerů na sklo projedná vzhledem k finančním možnostem 
města až ve 3. čtvrtletí t. r.  

 



Z jednání městského zastupitelstva 3. června 2004:  

1. MZ schválilo záměr vypsání poptávkového řízení na strategického partnera firmy Vodovody 
a kanalizace Hradec Králové. MZ města Smiřice zvolilo starostu p. Luboše Tuzara svým 
zástupcem s právem hlasovacím na valnou hromadu VAK Hradec Králové a. s. konanou 
10. 6. 2004.  

2. MZ schválilo návrh na úpravu rozpočtu města na rok 2004 dle předložených materiálů 
ekonomického odboru ze dne 18. 5. 2004. Důvodem úpravy je dotace Krajského úřadu 
Královéhradeckého kraje v kapitole školství ve výši 5 950 900,– Kč. Úpravou rozpočtu zůstává 
rozpočet vyrovnaným v celkové výši 56 169 540,– Kč.  

3. MZ s přihlédnutím ke zprávě o provedeném přezkoumání hospodaření města pracovníky 
oddělení kontroly obcí a s přihlédnutím k analýze Krajského úřadu Královéhradeckého kraje 
ze dne 14. 5. 2004 schválilo hospodaření města na rok 2003 – učinilo tak podle výkazu 
hospodaření zpracovaného ekonomickým odborem za toto období. Uložená nápravná 
opatření byla ekonomickým odborem provedena.  

4. MZ schválilo záměr realizace nového projektu natáčení vážné hudby na CD v kap!i. 
K financování by byl použit případný finanční přebytek z kapitoly Smiřický hrnec.  

5. Na jednání zastupitelstva přednesly své obsáhlé zprávy předsedkyně finančního 
a kontrolního výboru.  

Pro Zpravodaj vybráno z podkladů předaných zastupitelům.  

 

 
 

 

Vážení spoluobčané,  

jak jistě víte, ve funkci tajemnice Městského úřadu pracuji teprve tři měsíce, dovolte mi však 
několik poznámek týkajících se úřadu i města.  

Cílem nejen mým, ale věřím, že i všech zaměstnanců úřadu, je vytvářet kvalitně fungující instituci, 
která slouží především potřebám občanů města. Městský úřad kromě úkolů v rámci samostatné 
působnosti vykonává i přenesenou působnost státní správy nejen pro Smiřice, ale i pro okolní 
obce. Nároky na úředníky i provoz úřadu jsou vysoké.  

Nezbytnou podmínkou dobrých výsledků je otevřená komunikace mezi občany a úřadem. Mrzí 
mě, když se oklikou dovídám „zaručené“, bohužel však zkreslené nebo nepravdivé informace 
týkající se hospodaření města či například převzetí Domova – penzionu pro důchodce městem. 
Rozhodně není důvod k obavám, město ručí za zachování stávajícího rozsahu poskytovaných 
služeb.  

Ráda bych všechny občany vyzvala, aby se ptali na problémy, které je zajímají. Informace získáte 
na jednáních zastupitelstva města či při veřejných setkáních, na webových stránkách města nebo 
přímo na úřadu, kde vám dotazy rádi zodpovíme.  

Těším se na spolupráci.  

Mgr. Věra Hottmarová, tajemnice MěÚ  

  

 

 



Ceník služeb 
poskytovaných v souladu s činností města Smiřice 

Podání inzerátu do vývěsní skříňky MěÚ      Kč 50,–/1 měsíc  
(s výjimkou neziskových organizací, jimž se tato služba poskytuje bezplatně)  

Podání inzerátu do Zpravodaje – dle rozsahu     Kč 100,– až Kč 500,–  
Nejnižší poplatek za inzerát ve Zpravodaji je 100,– Kč  
(s výjimkou neziskových organizací, jimž se tato služba poskytuje bezplatně)  

Výlep plakátů na plochy ve městě       Kč 10,–/1 ks  
(s výjimkou neziskových organizací, jimž se tato služba poskytuje bezplatně)  

Hlášení městským rozhlasem        Kč 20,–/ 1 hlášení  
(s výjimkou neziskových organizací, jimž se tato služba poskytuje bezplatně)  

Pronájem kaple         Kč 5.000,–/1 hodina  
(cena zahrnuje přítomnost 1 zaměstnance Městského úřadu Smiřice po celou dobu konání akce) 
Ceny svatebních obřadů v kapli zůstávají na stejné výši.  

Pronájem Erbovního sálu (včetně kuchyňky a WC)   

 samostatně         Kč 700, –/1 hodina 

 v souvislosti s pronájmem kaple       Kč 200, –/1 hodina 

Prohlídky kaple  

 dospělí          Kč 30,– 

 snížené vstupné (důchodci, děti do 15 let, ZTP)     Kč 20,–  

Prodej pohlednic a skládaček  

 přímý prodej pohlednic        Kč 5,–  

 cena pohlednic k dalšímu prodeji       Kč 3,80 

 přímý prodej skládačky        Kč 3,– 

Pronájem lešení 50 m2        Kč 1.000,–/1 měsíc  
 

1. Tento ceník byl schválen usnesením Rady města Smiřice č. 90/2004 ze dne 5. 5. 2004 a nabyl 
účinnost dnem 12. 5. 2004.  

2. Tímto ceníkem se ruší ceník Městského úřadu Smiřice ze dne 1. 8. 1991.  
3. Kopírování za úplatu se na městském úřadě neprovádí.  
 

 

Penzion pro důchodce  

Vážení občané,  

oznamuji vám, že město ke dni 1. července 2004 přebírá od stávajícího provozovatele Dům – 
Penzion pro důchodce ve Smiřicích. Výběrová komise na základě výběrového řízení jednomyslně 
určila nového provozovatele tohoto zařízení – stává se jim občanské sdruženi Obecný zájem. 
Rada města schválila uzavření nájemní smlouvy s tímto subjektem.  

Občanské sdružení, které již v našem městě provozuje terénní pečovatelskou službu, se za této 
situace stane provozovatelem Domova pro důchodce Smiřice, přičemž rozsah služeb zůstane 
zachován. Se stávajícími obyvateli Domova pro důchodce budou uzavřeny nové smluvní vztahy 



na ubytování a služby. Město si však zachová rozhodující pravomoci při umísťování nových 
klientů. Movitý i nemovitý majetek zůstává nadále ve vlastnictví města.  

Luboš Tuzar, starosta  

  

 

Zámecký Důchod  

Pokračují úpravy tzv. Důchodu – 
stavby, která navazuje na smiřický 
kostel. Do konce května byly 
ukončeny stavební práce v nastávající 
knihovně, ke které bude patřit 
i kancelář a sklad. Jsou hotovy 
vstupní prostory včetně schodiště, 
omítky, podlahy i stropy. Po 
dokončení stavebních úprav dojde 
k přestěhování knihovny do těchto 
prostor.  

K dokončení úprav této části 
zámeckého areálu zbývá provedení 
omítek. Omítnut bude celý Důchod 
včetně rohové hranolové věže 
(součást bývalého pivovaru). Na 
provedení této práce bylo vypsáno 
výběrové řízení. 

 

Školní hřiště  

Úpravy školního hřiště vzbudily 
všeobecnou pozornost. I různí 
odpůrci těchto změn (někteří 
litovali pokácené lípy, jiní litovali 
„vyhozených“ peněz a také si 
někteří myslí, že hřiště nebude 
dostatečně využito) musí uznat, že 
ve Smiřicích vzniklo pěkné dílo, 
které pomůže škole při hodinách 
tělesné výchovy. Jak bude tento 
prostor využit v mimoškolní době, 
to záleží na smiřické mládeži a na 
veřejnosti. Všichni bychom si měli 
uvědomit, že tělesná aktivita 
prospívá našemu zdraví a nové        
pěkné hřiště k tomu dává 
příležitost.  

 

Na, hřišti pracovali i silničáři, kteří položili propustný asfaltový 
„koberec“. Propustnost bude zabezpečovat odvod dešťové vody 
do drenáží pod povrchem hřiště. Foto V. Prostředník  

 

V jedné místnosti bude podlaha sestavena ze zbytků původních 
podlah                                                                   Foto V. Prostředník  

 



Obědy pro důchodce ve školní jídelně  

Město Smiřice upozorňuje důchodce na možnost stravování ve školní jídelně. Cena za oběd je 
32,– Kč. Výdej obědů pro důchodce probíhá v době od 11,00 do 11,30 hodin.  

 

  

Z jednání zastupitelstva obce:  

1. zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:  

 Prodej pozemku pod trafostanicí (45 m2) v Luční ulici. Pozemek bude prodán Východočeské 
energetice za cenu dle znaleckého posudku.  

 Směnu pozemku č. k. 252/4 za pozemek č. k. 252/6 a směnu pozemku č. k. 488/5 za pozemek 
č. k. 22/2 z důvodů zabezpečení trvalého přístupu k energetickým zařízením zásobujícím 
obec elektřinou.  

 Odkoupení pozemků pod pěším chodníkem k zahradnictví U Jechů (uličkou). Chodník je 
vystavěn z části na soukromých pozemcích a urovnání vlastnických vztahů nebylo dosud 
dořešeno.  

 Prodej zbytků zahrad v Jabloňové ulici (po oddělení stavebních pozemků pro výstavbu 
rodinných domů U Jordánu).  

 Zprávu auditorů o provedeném přezkoumání hospodaření obce v roce 2003.  

 Smlouvu o dílo s firmou ELEKTROVASURY na rekonstrukci sítě veřejného osvětlení a místního 
rozhlasu v ulici Smiřická a Na Kopečku.  

 Opravu lávky pod železničním mostem Brodek.  
 

2. zastupitelstvo projednalo a zamítlo:  

 Žádost ing. Roubala o dostavbu sítí k rozestavěnému domku na konci Jabloňové ulice: 
vlastník pozemků prodal pozemky jako zainvestované.  

 

Ostatní události v obci:  

 Po pětadvaceti letech došlo opět k vyčištění koryta potoka Jordán. Potok bude méně 
ohrožovat občany při velkých dešťových srážkách a jarním tání sněhu.  

 V sobotu 5. června se uskutečnil ve školním parku tradiční dětský den. Počasí však dětem ani 
pořadatelům nepřálo. Na organizaci se podílel Svaz žen, Sbor dobrovolných hasičů 
v Holohlavech, mateřská škola a Autobazar Trotina. K poslechu hrála skupina MP-2.  

Sponzoři: Autobazar Trotina (Petr Šimurda), RCHP Benátky (ing. Josef Hovorka), firma TOMAS 
Holohlavy (ing. Vojtěch Tomáš), Alfréd Schiller – tesařství, Helena Sluštíková – Koloniál, 
Martin Minařík – klempířství, firma RUND Nový Ples, firma Monastil Černožice (Šárka 
Jásenská), Pila Podhora (ing. Richard Rampas), prodejna HS Fashion Hradec Králové (lva 

 

Z p rávy   
 

Obecního úřadu Holohlavy 



Havlová, Jana Sokolovská), místní organizace KSČM, Petr Charvát, Rudolf Levínský a Štefanie 
Korenčíková.  

Děkujeme všem, kteří se na uspořádání letošního dětského dne podíleli!  

Miroslav Hlava, starosta  
 

BUDEME CVIČIT  

V měsíci říjnu loňského roku jsme občany informovali o stavebních úpravách a využití suterénu 
mateřské školky. Dnes můžeme říci, že stavební úpravy posilovny i tělocvičny jsou již u konce. 
U tohoto sportovního zařízení je vybudováno také kompletní sociální zařízení podle současných 
hygienických předpisů. Klub kulturistů je již se svým posilovacím náčiním přestěhován do nových 
prostor.  

Tělocvična čeká na nové zájemkyně nebo zájemce o cvičení. V současné době se provádí 
průzkum, o které druhy cvičení by kdo projevil zájem. Návrhy a seznam sportuchtivých občanů 
soustřeďuje paní Věra Pospíšilová v kosmetickém salónu Věra v Holohlavech.  

 

INTERNETOVÉ SLUŽBY V HOLOHLAVSKÝCH DOMÁCNOSTECH  

Obecní úřad provedl poptávkové řízení na dodávku internetových služeb pro domácnosti. Svou 
nabídku podala firma BONET s.r.o. Hradec Králové, MOPOS communications a.s. Pardubice 
a KNET INT s.r.o. Praha. Nejvýhodnější nabídku technicky i cenově podala firma KNET INT s.r.o., 
se kterou jsme již začali vlastní realizaci připravovat. Nabídli technologii WIFI s třemi možnostmi 
přenosové kapacity. Kladem nabídky v problematické lokalitě vesnice je alternativní připojení 
buď na střechu školy nebo věž kostela s dosahem 2 km. V současné době máme na startovní čáře 
40 žadatelů, kteří mají slíbenou montáž ještě v měsíci červnu letošního roku.  

Malínský Miloš, místostarosta obce  
 

Společenská kronika Holohlav  
Sestaveno podle údajů, předaných Magistrátem města Hradec Králové.  

Narozené děti s trvalým pobytem v Holohlavech:  

Čížková Barbora   říjen 2003  
 

Z našich řad v uplynulém období odešli:  

Isaidesová Hedvika   ve věku 90 let  
Podmanický Jozef   ve věku 49 let  
 

Významná životní jubilea holohlavských občanů:  

V uplynulém období se dožili uvedených životních jubileí naši spoluobčané z Holohlav. Touto 
cestou jim přejeme do dalších let hodně zdraví a životní pohody.  

Hlava Bohuslav   91 let 
Rejentová Marie   80 let  

L. Čížková, Obecní úřad Holohlavy  



  

Změnil holohlavský občan evropské dějiny?  

Stalo se před 156 lety  

Nejdříve o Janovi Josefovi Václavovi Radeckém z Radče  

Radecký se narodil 2. listopadu 1766 na zámku třebenickém, který získal jeho děd. (Zemanský 
rod Radeckých z Radče pocházel ze vsi Radče, která vznikla v místě dnešní vesnice Obora 
západně od Hořic. Zmínka o prvních členech rodu Radeckých pochází již z roku 1360.) Jeho otec 
i strýc byli v mládí u vojska, takže mladý Jan Josef byl vychováván v rodině vojenské. Není divu, že 
se postupně stal až polním maršálkem a proslaveným rakouským vojevůdcem. V roce 1784 
vstoupil jako kadet do kyrysnického pluku. Brzy se zúčastňoval válečnických tažení a velmi rychle 
hodnostně postupoval.  

Bojoval: 1788–89  proti Turkům 
  1792–95  proti Francouzům na Rýně 
  1796   v Itálii proti Bonapartovi 
  1800   byl již plukovníkem 
  1805   jmenován generálmajorem 
  1809   stává se polním maršálkem u Vagramu 
  1813–15  zúčastnil se válek jako náčelník generálního štábu pod polním 
    maršálkem K. Schwarzenbergem  
   1831   bylo mu svěřeno vedení armády se sídlem v Miláně  

Proč je v našem místním Zpravodaji řeč o „nějakém“ rakouském vojevůdci?? Ono totiž dost často 
všechno souvisí se vším – zvláště v dějinách. Pod jmenovaným velmi známým vojevůdcem sloužil 
a bojoval i Václav Kutík z Holohlav – nejdříve nevýznamný vojenský bubeník, který se velmi 
proslavil. Na novém (dnešním) holohlavském hřbitově má pomník s díkůvzdáním. Václav Kutík se 
proslavil tím, že při bitvě u Vicenzy místo bubnování k ústupu bubnoval k útoku a armáda bitvu 
vyhrála.  

Z naučného slovníku se můžeme dočíst:  

„Roku 1847 začalo v Itálii revoluční hnuti namířené proti Rakousku. Radecký sice vzpouru 
předvídal, ale vídeňská dvorní rada byla těžkopádná – nemohl proto své vojsko dobře připravit. 
Revoluci podporoval sardinský král Carlo Alberto a Radecký před nim ustupoval. Z Milána přešel 
do Verony a nepřítel obsazoval pevnosti i města (Peschiera, Coita aj.). Radecký se dostával do 
stále svízelnější situace. V té době však dobyl (díky holohlavskému Kutíkovi!) Vicenzy. Dalo by se 
říci, že se „karta obrátila“ a následovaly další boje a v nich další vítězství u Trevizy a u Padovy. 
25. července 1848 Radecký se svými vojsky přešel do protiútoku a sardinská vojska obrátil na 
útěk. 6. srpna znovu obsadil Milán. S králem Carlem Albertem sjednal mír – ten však smluvené 
podmínky nedodržel a v březnu 1849 došlo k dalším bojům. Další příměří ujednal nový král 
Emanuel.“  

Podívejme – když bylo Radeckému nejhůře, zabubnoval Václav Kutík (je docela možné, že 
v opilosti?!) místo k ústupu do protiútoku a válečnické štěstí slavného generála se rázem 
obrátilo. Nejdříve byla dobyta Vicenza a hned na to i Treviza, Padova a jiná místa. Zdánlivá fraška 
Václava Kutíka měla přece jen mimořádný dopad na vývoj dalších událostí na jihu Evropy 



v polovině 19. století. Pomník v Holohlavech si tedy Kutík zasloužil a nesmějme se mu, že byl při 
tom opilý!  

Projděte se holohlavským hřbitovem. Přibližně uprostřed po levé straně od hlavní cesty najdete 
nenápadný hrob s pomníkem připomínajícím rakouské pomníky padlých. Je to hrob onoho 
proslaveného holohlavského rodáka Václava Kutíka.  

Na pomníku si můžete přečíst:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pokud by se vám zdál počin Václava Kutíka neúměrně nadnesený, pak se tedy mýlíte. Už 
mnohokrát se ukázalo, že i velmi malý popud může významně ovlivnit dění. Lavinu v horách může 
uvolnit i silnější výkřik. Vodní přehradu může narušit zprvu nevinně vyhlížející průsak. A ještě 
jeden příklad z válek – Napoleon prý utrpěl svou poslední drtivou a rozhodující porážku 
z vojenského hlediska také z docela nevinně vyhlížejícího popudu. V Napoleonově vojsku prý jeden 
z vojáků začal utíkat z bojiště a křičet: „Zachraňte se jak můžete – utíkejte!“ Na rozdíl od Kutíkova 
nesprávného signálu vedoucího k vítězství „signál“ v Napoleonově vojsku způsobil 
neorganizovaný panický ústup a Napoleonovu neodvratnou porážku. Snad i proto se říká, že 
teprve po vyhrané  bitvě se najde mnoho generálů!  

Maršálek Radecký se dožil v Miláně vysokého stáří (92 let). V lednu 1858 ve svém domě upadl, 
zlomil si nohu a od úrazu vinou špatného ošetření zemřel. Měl osm dětí, z nichž Theodor Josef 
Antonín, narozený roku 1851, byl rovněž voják, rytmistr u dragounů. Zemřel roku 1890. Jeho 
manželkou byla svobodná paní Liebigová (Liebigové vlastnili v 19. století i Smiřice – vidíte, znovu 
se potvrzuje, že v historii všechno souvisí se vším).  

I historka s holohlavským občanem Václavem Kutíkem – vojenským bubeníkem – ukazuje, že 
všechno souvisí se vším. Letos tomu je právě 156 let od doby, kdy rodák z jedné obyčejné české 
vesnice zasáhl do toku evropských dějin tím, že dopomohl k vítězství generála Radeckého. 
Generála Radeckého nám stále připomíná velmi známý Straussův Radeckého pochod a Václava 
Kutíka pomník na holohlavském hřbitově.  

Podle poznámek již zemřelého pana Jaroslava Macha z Černožic sestavil Mir. Volák  

 

ZDE V PÁNU ODPOČÍVÁ 

VÁCLAV KUTÍK 
RODÁK HOLOHLAVSKÝ 

*1824 +28. 1. 1888  

HRDINNÝ BUBENÍK Z BITVY U VICENZY  

TÝŽ MAJE BUBNOVATI K ÚSTUPU 

BUBNOVAL K ÚTOKU, 
ČÍMŽ ZAJISTIL VÍTĚZSTVÍ NAŠE ŘADÁM 18. PĚŠÍHO  

PLUKU. 
ZA TUTO HRDINNOST DOSTALO SE MU VELKÉ  

STŘÍBRNÉ MEDAILE VÁLEČNÉ I. TŘ. A 4 DUKÁTY. 
VZPOMÍNKU VĚNUJÍ JEHO SPOLUDRUZI  

A RODNÁ OBEC. 



Loutková scéna 50 let „ve svém“ 

Letos na jaře uplynulo 50 let od slavnostního představení, jímž bylo souboru 
i veřejnosti předáno dnešní sídlo smiřického loutkového divadla. Po 27 letech hraní 
nejprve na skládací konstrukci v sále tehdejší sokolské tělocvičny a biografu 
a několikaletého vystupování v hostinci Na Lednici loutkářský soubor získal moudrým 
rozhodnutím tehdejšího místního národního výboru skutečně důstojné podmínky ke 
své činnosti.  

Do kroniky souboru o tom, co této události předcházelo, kronikář Jan Pacák, řídící 
učitel ve výslužbě, zapsal:    

„Po mnohých poradách a studiích vypracoval plán stavební úpravy přízemku budovy 
čp. 205 (známé tehdy jako Malburgova vila) ochotně a zdarma místní stavitel Josef 

Hájek, který převzal i stavební dozor. Architektonickou úpravu hlediště a proscénia rovněž 
nezištně vyhotovil hradecký architekt ing. Rohlíček. Ačkoliv výše pokladní hotovosti ani zdaleka 
neodpovídala pravděpodobné potřebě (po měnové reformě z roku 1953 bylo uloženo něco přes 
4000 Kčs) a jiného jmění nebylo, přece pustili se loutkáři odhodlaně do práce důvěřujíce ve 
vlastní vytrvalost a nadšení i v pomoc příznivců, přátel a obecenstva. A nezklamali se! Stavební 
práce začaly již v červenci 1953, pracovalo se po skončení práce, po večerech, často i dlouho do 
noci, v sobotu odpoledne, v neděli. Pracovali starší žáci, dorost, muži i ženy, dělníci, řemeslníci, 
zemědělci, učitelé, úředníci, každý pracovník byl vítán, pro každého se nějaká práce našla. Velkou 
překážkou bylo časté vypínání elektrického proudu ve večerních hodinách.  

Nejprve bylo nutno vykliditi přidělené místnosti, kterých bylo dosud využíváno jako skladiště 
archiválií, nábytku a věcí městského muzea. Při tom bylo nutno se starati o potřebný materiál, 
o nějž byla nouze. Například traverzu k překladům nad vybouranými příčkami v sále bylo nutno 
pracně odkrýt ze štěrkového zásypu v bývalém labském řečišti, kde sloužila jako nosnice někdejší 
lávky nad bývalým splavem (ta se nacházela vedle silničního mostu mezi kaplí a dvoranou nad 
tehdejším řečištěm). Pod budovaným jevištěm bylo nutno vyhloubit a vyzdít prohlubeň pro 
mluviče. Bylo vybráno 17 m3 země a škváry, což naše mládež v kbelících vynosila z budovy, venku 
naložila na povozy rolníka p. Kašpara a vlastními silami za veselého halasu dopravila na vykázané 
místo. „Podsvětí“ pak vyzdil bratr František Trmal za přispění četných přidavačů. Mladý adept 
kumštu loutkářského Zdeněk Trmal upravil základní kámen položený dne 26. srpna 1953.  

Návrh osvětlení, elektroinstalace a zvukového zařízení vypracoval dlouholetý příznivec 
loutkového divadla pan Jaromír Kupka, instalaci provedl většinou bratr František Tykal. Mezitím 
se pracovalo na kovové konstrukci loutkového jeviště a na konstrukci zvýšené podlahy v hledišti. 
Jeviště montovali bratr Junek, Jaroslav Motyčka a Vladimír Laburda, zvýšená podlaha je dílem 
především bratra Karla Váchy, Josefa Kňourka, Ludvíka Žampy a Mirka Pácalta.  

Tento ruch přilákal i mnoho zvědavých diváků, rádců, kritiků i pochybovačů, kteří vyslovovali své 
posudky, rady i pochyby, mluvili o zbytečnosti vší té práce, ale pracující tohoto sýčkování nedbali, 
nedali se odradit ani zmalomyslnět a dál pokračovali v započatém díle.“  

V kronice by bylo možno najít i jména dalších tvůrců nového loutkového divadla, jakož i názvy 
institucí, které na jeho budování přispívaly finančně i materiálem. Společným úsilím se dospělo 
k úspěšnému dokončení přestavby a přiblížila se chvíle, kdy do nového stánku vstoupí první 
návštěvníci. Zkušební představení se mohlo uskutečnit na Vánoce roku 1953. Stalo se jím 
uvedení hry se symbolickým názvem „Kašpárkův první krok do života“. Po třech dalších 
„zkušebních“ hrách připravil soubor náročnou inscenaci poetické pohádky Josefa Kainara 
„Zlatovláska“ za režie principála Petra Zahálky. Premiéra se konala slavnostně 13. března 1954 
a poté byla celkem 8x reprizována za stálého zájmu diváků.  



V následujících 50 letech se budovatelský zápal členů souboru i pomoc veřejnosti ještě několikrát 
zopakovaly, to když bylo potřeba provést stavební úpravy nového vstupního prostoru včetně 
haly, šatny i sociálního zařízení, rozšířit pod jevištěm vanu pro vedení spodových loutek, 
rekonstruovat a vyměnit dřevěnou konstrukci zvýšeného hlediště, rekonstruovat topný systém. 
Tyto práce byly oproti počátečnímu budování finančně a materiálově již podpořeny a zajištěny 
zřizovateli divadla, ale hlavní přínos – ruční práci – poskytli znovu sami loutkáři a jejich přátelé.  

Za desítky tisíc hodin věnovaných výstavbě, jakož i udržování a zvelebování tohoto kulturního 
stánku i za desítky tisíc dalších hodin věnovaných přípravě a uvádění loutkových představení 
patří všem jmenovaným, ale i desítkám ostatních obětavců, upřímné uznání a dík. A těm 
nynějším také přání: I v dalších létech Zlomte vaz!  

Jiří Zahálka  

 

 

Zprávy ze Svazu důchodců ČR ve Smiřicích  

Krajská rada SDČR v Hradci Králové pracuje od 11. listopadu 2002. Předsedou je p. Ivan Šklíba, 
první místopředsedkyní je pí Vlasta Kučírková a druhou pí Eva Srbová. Úkolem krajské rady je 
navazovat kontakty s příslušnými orgány kraje, které se týkají Svazu důchodců v našem regionu. 
První výjezdní zasedání krajské rady se uskutečnilo ve Smiřicích za účasti starosty Smiřic 
p. Tuzara. Druhé zasedání bylo v Náchodě za účasti místostarosty ing. Jaroslava Rohulána. 
Poslední výjezdní zasedání bylo v Polici nad Metují, kterého se zúčastnil po celou dobu jednání 
starosta města a paní místostarostka. Jednání se zúčastnil předseda SDČR v Praze p. prof. Solich 
a z Krajského úřadu v Hradci Králové p. Plass se svým spolupracovníkem. Hlavním tématem 
jednání byla otázka Domova důchodců a Pečovatelské služby v Polici nad Metují. Obě tato 
zařízení jsme si prohlédli. Důležitým úkolem je zajištění péče o seniory v domácím prostředí za 
pomoci pečovatelské služby. Tato poslední péče je v současné době nejvíce doporučována. Další 
jednání krajské rady se uskutečnilo 25. května 2004 ve Špindlerově Mlýně.  

SDČR v Praze a Krajská rada SDČR v Hradci Králové navštíví ve dnech 1. – 5. září 2004 Berlín, kde 
se uskuteční setkání se seniory SRN. Oni přijedou do Hradce Králové ve dnech 8. – 12. září 2004. 
Pro ně budou uspořádány výlety do Olomouce, Kroměříže a Moravské Třebové. V Hradci Králové 
se zúčastní Dnů seniorů, které se budou konat 9. září 2004.  

Důchodci, potřebujete poradit?  
Navštivte bezplatnou poradnu Městského výboru SDČR v Hradci Králové – Středisko sociální 
pomoci a služeb v kanceláři v Mánesově ulici 806, tel. 495 522 267, každý čtvrtek od 14,00 do 
17,00 hodin. Odborníci vám poradí bezplatně v oblasti právní, bytové, pracovní, sociální 
a zdravotní politiky.  

Poděkování našim sponzorům:  
Děkujeme těm, od kterých jsme obdrželi v letošním roce sponzorské dary. Především děkujeme 
vedoucí rehabilitačního střediska ve Smiřicích pí Věře Smékalové. Dále děkujeme starostům obcí 
Holohlavy, Černožice, Sendražice a městu Smiřice.  

Finanční prostředky budou využity při zájezdech do divadel a na různé další zájezdy, které pro 
naše členy pořádáme. Další finanční prostředky budou použity na honoráře za přednášky a jiné 
akce pro seniory.  

30. 4. 2004        

Kučírková Vlasta, předsedkyně SDČR ve Smiřicích  



      

    ZE ŽIVOTA ZÁKLADNÍ ŠKOLY  
  

 

 Učitelé připravili pro žáky ve druhém pololetí školního roku celou řadu vědomostních soutěží. 
Žáci si mohli změřit svoje znalosti v Olympiádě českého jazyka, anglického a německého 
jazyka, v Matematické olympiádě, Pythagoriádě, Multimediální prezentaci, v soutěži 
Poznávání rostlin a živočichů, v olympiádě fyzikální, chemické a zeměpisné, dále v soutěžích – 
pěvecké, sportovní, výtvarné a zdravotní. Celá řada z nich reprezentovala školu v okresních 
kolech. A nutno dodat, že úspěšně. Z těch nejvýznamnějších úspěchů lze jmenovat – Martina 
Mikolášková z 9. B vyhrála Olympiádu v českém jazyce a postoupila do krajského kola, kde 
skončila na 10. místě. Družstvo žáků 2. stupně zvítězilo v soutěži „Hlídek mladých 
zdravotníků“ a žáci z 1. stupně ve stejné soutěži obsadili 2. místo. Miloslava Launová ze 7. C 
vyhrála ve výtvarné soutěži „Svět očima dětí“. Lukáš Koldrt z 8. A obsadil v okresním kole 
Fyzikální olympiády 4. místo. Markéta Dvořáčková a Petr Šuták se stali úspěšnými řešiteli 
Pythagoriády. Chlapci získali v okresním finále v minikopané 3. místo.  

 Žáci naší školy navštěvují pravidelně také kulturní akce. Během druhého pololetí v divadle 
Drak v Hradci Králové shlédli netradiční pohádku „O Honzovi“. V MěKS Dvorana „Pohádku 
o líných strašidlech“. A do třetice 6. května Loutkové divadlo ve Smiřicích připravilo pro 
nejmenší žáky naší školy velmi pěkné představení. Žáci druhého stupně navštívili v Klicperově 
divadle představení „Balada pro banditu“ a v Kongresovém centru v Praze muzikál „West 
Side Story“. V měsíci červnu divadelní představení vystřídala hudba.  

ZUŠ připravila vystoupení pro žáky 1. stupně ZŠ. Koncert připomněl letošní Rok české hudby 
a uskutečnil se v akusticky překrásném prostředí zámecké kaple. Pěvecká soutěž v sólovém 
zpěvu Smiřický slavík uzavřela kulturní akce pro letošní školní rok.  

 Z oblasti přírodovědy bychom chtěli připomenout velmi zdařilou a již tradiční akci nazvanou 
„Fauna ČR“. Výstava s naučným programem pro 1. – 9. třídy byla letos zaměřena na ptáky 
a letouny a uskutečnila se v tělocvičně školy.  

 Také letos proběhlo projektové vyučování „Den Země“. Naprostá většina žáků školy strávila 
tento den v přírodě na vycházkách a brigádách, zaměřených především na úklid, či na 
exkurzích do záchranné stanice v Jaroměři nebo do zoologické zahrady ve Dvoře Králové n/L. 
Žáci 6. A, 6. C a 8. B pracovali na biocentru Obora a v jeho okolí.  

 V letošním roce jsme se rozhodli zapojit žáky naší školy do ekologického projektu třídění 
odpadu. Uskutečnili jsme sběr starého papíru. Akce byla velmi úspěšná, žáci sebrali 6 500 kg. 
Další sběr proběhne ve dnech 22. – 23.června 2004. V projektu chceme pokračovat i v příštím 
školním roce.  

 K závěru školního roku již tradičně patří školní výlety. V letošním roce žáci a učitelé navštívili 
tyto významné lokality – zoologickou a botanickou zahradu v Liberci, Ještěd, Hrubou Skálu, 
Kutnou Horu, Harrachov, Bozkovské jeskyně, Mumlavské vodopády, Litici, Poděbrady, Libici, 
Častolovice, Chlumec nad Cidlinou, Velkou Deštnou. Žáci 4. A a 5. B trávili týdenní školu 
v přírodě v horském prostředí Krkonoš.  

 Na poslední červnový týden připravujeme pro žáky Olympiádu, která bude probíhat čtyři dny 
na novém hřišti před školou. Žáci změří svoje síly v míčových hrách, v lehkoatletických 
disciplínách a v soutěžích dovednosti. Pro vítěze jsou připraveny olympijské medaile 
a zajímavé ceny.  

Petr Rohlena, ředitel školy  



Z činnosti přírodovědného kroužku ANAX ZŠ Smiřice  

V sobotu 20. března jsme pořádali ve spolupráci s Městským úřadem ve Smiřicích již tradiční jarní 
čištění biocentra Obora a přilehlého okolí. Letos se zúčastnilo sedmnáct brigádníků především 
z řad současných i bývalých členů kroužku, ale přišli pomoci i členové smiřických Skautů 
a dobrovolníci z řad veřejnosti. Všem děkujeme.  

Po jarních brigádách se v současnosti potýkáme s neustálým vandalismem na písníku Obora, kde 
pravidelně odstraňujeme škody hlavně v okolí klubovny (zdevastované ohniště a lavičky), 
opravujeme oplocenky, ze kterých jsou páleny dřevěné části a strháváno pletivo, a v neposlední 
řadě uklízíme spoustu střepů z lahví od alkoholu, ale i injekční stříkačky po pobytu narkomanů.  

S otevřením písníku pro rybáře se snažíme odstraňovat i zbytky silonových vlasců, které se 
mohou stát nebezpečnou pastí pro živočichy (v loňském roce na písníku do vlasce zamotána 
a utopena potápka roháč, v letošním roce labuť se silonem okolo zobáku). Žádáme rybáře, aby 
nepotřebné silonové vlasce odhazovali do odpadových nádob!!!  

Máme za sebou i část soutěží v poznávání přírody a sami jsme připravili v rámci projektového 
dne „Den Země“ přírodovědně zaměřenou soutěž pro žáky ze čtvrtého ročníku. Tato soutěž byla 
zaměřena nejen na poznávání a na všeobecné znalosti o přírodě, ale i na orientaci v terénu 
a v mapě.  

V současné době se věnujeme hlavně výjezdům do okolí. Letos naše toulky směrujeme 
především na Habřinu, kde je velmi pěkný les, a na Hořiněves, kde jsou kromě podrostem 
bohatého lesa též rybníky a koupaliště s obojživelníky.  

Tomáš Hlaváček, vedoucí kroužku  

 

PODĚKOVÁNÍ 

V právě končícím školním roce 2003/2004 navštěvovalo kroužky Domu dětí a mládeže ve 
Smiřicích celkem 253 dětí. Poděkování patří všem externím vedoucím kroužků, kteří se o ně celý 
školní rok pečlivě starali a nabídli jim pěkný program pro volný čas. Jsme rádi, že si v dnešní 
uspěchané době a po svém hlavním zaměstnání ještě najdou čas a chuť věnovat se mladé 
generaci. Naše poděkování patří Janě Zapadlové, Jaroslavě Kozové, Zdeňce Krtkové, Ivaně 
Kudrnáčové, Aleně Pozanové, Elišce Michálkové, Šárce Pořízové, Ivaně Špryňarové, Radmile 
Dolanské, Lence Rybové, Věře Dvořáčkové, Davidu Bártovi, Miroslavu Charouskovi a Miroslavu 
Klapkovi.  

Poděkování patří také všem organizacím a firmám, které nám finančně, materiálně nebo i jinak 
vypomohly:  

 Město Smiřice podporuje naši činnost finančním příspěvkem na provoz DDM (bez tohoto 
příspěvku by bylo nutné zvýšit poplatky členů na neúměrnou hranici).  

 Základní škola a Mateřská škola ve Smiřicích nám umožňují využívat svých prostor pro 
pravidelnou činnost kroužků.  

 Český rybářský svaz ve Smiřicích věnoval finanční prostředky pro činnost dětského 
rybářského kroužku.  

 Kuželkářský klub Zálabák Smiřice propůjčil bezplatně prostory kuželny pro konání dětské 
předvánoční soutěže v kuželkách.  

 Firma AG COM Smiřice věnovala materiální vybavení pro činnost kroužků výpočetní techniky.  

 Firma Autodoprava Zdeněk Pavlík zajistila organizační zabezpečení turnaje v malé kopané 
a financovala občerstvení pro děti.  



 Firma Pneuservis Pavel Janko věnovala odměny pro děti na letní tábor ve Svratce.  

 Diskoklub Sluníčko bezplatně zapůjčuje prostory pra konání dětských diskoték.  
 

 DĚKUJEME!       PRACOVNÍCI DDM SMIŘICE  
 

Informace DDM Smiřice: VOLNÁ MÍSTA NA LETNÍM TÁBOŘE  

Dům dětí a mládeže ve Smiřicích nabízí dětem ještě několik volných míst na letním táboře ve 
Svratce v termínu od 1. do 11. července 2004 a na příměstském táboře od 23. do 27. srpna 
2004.  

Bližší informace a přihlášku můžete získat osobně v DDM Smiřice, na stránce 
www.ddm.smirice.cz, elektronickou poštou ddm@smirice.cz nebo se domluvit telefonicky:  

Letní tábor Svratka (rekreační pro 1. – 5. třídu):  p. Aleš Šob – 604 954 153  
Letní tábor Svratka (sportovní pro 1. – 9. třídu):  p. Petr Krejčí – 604 655 437  
Příměstský tábor (jednodenní výlety):   pí Ivana Urbanová – 604 629 920  

 

Školní hřiště už slouží školám i veřejnosti  

Za přítomnosti starostů okolních obcí, ředitelů místních podniků a škol bylo v pondělí 14. června 
symbolickým přestřižením pásky slavnostně otevřeno školní hřiště. Firma STAVO & SACHS 
předala stavbu v dohodnutém termínu a v dohodnuté ceně (cca 6,2 milionů Kč). Nyní už může 
hřiště sloužit školám i veřejnosti ke sportování. Hned odpoledne parta chlapců vyzkoušela umělý 
trávník pro kopanou. Kromě tohoto hřiště, běžeckých drah a doskočiště jsou na hřišti kurty pro 
volejbal a košíkovou. Hřiště bude přístupné pro veřejnost zdarma, zpoplatněny budou pouze 
rezervace.  

  

Prohlídky v zámeckém kostele  
Zjevení Páně ve Smiřicích  

V době od 6. 6. 2004 do 12. 9. 2004 
bude národní kulturní památka  

zámecký kostel Zjevení Páně otevřen  

každou neděli. 

Prohlídky se uskuteční 
ve 1300, 1400, 1500 a 1600 hodin. 

Vstupné: dospělí – 30,– Kč, 
děti od 6 let, studenti, důchodci a ZTP – 20,– Kč 

Návštěva pro organizované skupiny nad 6 osob  
mimo otevírací dobu je možná  

po předchozí domluvě. 

Objednávky prohlídek, dotazy a připomínky adresujte na správce objektu: 
Městský úřad, Palackého 106, 503 03 Smiřice 

tel. 495 423 036, mobil: 777 332 691, 777 332 686 
e-mail: reichova@smirice.cz nebo jostova@smirice.cz 

w w w . k a p l e . s m i r i c e . c z  



Vzpomínka a poděkování  

Mezi neradostné zprávy patří smuteční oznámení. Na mou adresu přišlo oznámení, že ve věku 
88 let zemřela paní Marie Rejlová. Mnoha Smiřičákům zřejmě její jméno nic neříká.  

Paní Rejlová byla sestrou smiřické rodačky – malířky Anny Volicerové Proboštové. Malířka Anna 
Volicerová se narodila ve Smiřicích 29. března 1912. Od roku 1931 žila v Praze. V letech 1945 až 
1951 studovala na Karlově univerzitě a v letech 1953–1958 absolvovala studium Vysoké školy 
pedagogické v Praze. Kromě studia odborných předmětů se vzdělávala u národních umělců: Karla 
Lidického, Cyrila Boudy, Martina Salomena a Gerharda Kefurta. V letech 1958–1961 absolvovala 
na bývalé Ukrajinské akademii v Praze studium figurální – portréty.  

Nejdříve působila na pražských školách jako učitelka základních i středních škol. Pedagogickou 
činnost ukončila v roce 1970 a potom se věnovala výtvarné profesi jako malířka. Portrétní 
a krajinářská tvorba i květinová zátiší hovoří k divákovi svými jasnými barvami a oslovují 
i zřetelnou rozhodností autorčiny ruky.  

Její obrazy jsou malované kombinovanou technikou (akvarelo-temperovou, lakovanou). Na jejích 
obrazech jsou zachyceny portréty současníků (placené modely) – na mnoha obrazech je uvedeno 
jméno i bydliště portrétovaného. Na jejích obrazech jsou zachyceny reminiscence a kresby 
vytvořené na cestách po Mexiku, Japonsku, Mongolsku, na Krétě a Madeiře.  

Za poznáním procestovala mnoho zemí ve čtyřech světadílech. Navštívila prakticky všechny země 
Evropy. V Asii navštívila sovětskou střední Asii, velký okruh Tureckem v Malé Asii, Japonsko, 
Mongolsko, Indii a Nepál. Absolvovala i let nad nejvyšší horou světa. Mezi navštívenými zeměmi 
byly Egypt, Tunis a Maroko v Africe. V Americe byla na Kubě a v Mexiku.  

Malířka Anna Volicerová Proboštová zemřela před 12 lety a díky laskavosti nyní zemřelé paní 
Rejlové se rozhojnila sbírka obrazů města Smiřice. Obrazy její sestry nalezly cestu do rodiště své 
autorky a doplní expozici tvorby umělců, majících k němu přímý vztah.  

Kromě obrazů své sestry pamatovala na Smiřice paní Marie Rejlová i finančními dary. Poměrně 
velké částky věnovala Základní umělecké škole ve Smiřicích a obyvatelům Penzionu pro 
důchodce ve Smiřicích. Paní Rejlová slíbila, že bude na Smiřice pamatovat i ve své závěti.  

Těchto pár řádku by mělo být vzpomínkou na obě ženy a zároveň poděkováním.  

Duben 2004          Ing. Lubomír Kupka  
  

 

 

    T J  SOKOL SMI Ř ICE   
   

Ocenění nositelům sokolských tradic 

Při příležitosti 105. výročí založení TJ Sokol Smiřice bylo rozhodnuto  
na valné hromadě naší TJ dne 14. 2. 2004 ocenit významný přínos dvou  

stále aktivních nositelů tradic Sokola udělením čestného členství. 

Oceněnými jsou:  

Bohumír Šmejda (věk 84 let), členem TJ od r. 1930  

Od r. 1938 cvičil na Všesokolských sletech a později celostátních spartakiádách, naposledy 
vystupoval ještě v r. 1994 na XVIII. Všesokolském sletu v Praze. Ve své dlouholeté sportovní 



činnosti hrál českou házenou, hokej, volejbal a doposud si zahraje kuželky. Ještě v loňském roce 
zaskakoval v mistrovských zápasech.  

Dvacet let byl předsedou kuželkářů „Zálabáci“ (1961–1980), byl zde vedoucím a trenérem 
družstva dorostenců, pod jeho vedením kuželkáři uskutečnili přestavbu kuželníku. Hrál závodně 
tenis, trénoval zde mládež, přes deset let byl předsedou tenisového oddílu a ještě v r. 2001 
vyhrál turnaj pamětníků v kategorii nad 70 let. Několikrát vyhrál kuželkářský turnaj veteránů 
v Náchodě, v r. 2003 zde obsadil druhé místo.  

Jeho funkcionářská aktivita je skutečně obdivuhodná, od r. 1948 pracoval ve výboru TJ, kde je 
platným členem doposud. Sedm let stál v čele tělovýchovné jednoty (1981–1987), dvě volební 
období zastupoval naší TJ v okresním výboru ČSTV. Při oslavách 100. výročí naší TJ byl jeho přínos 
pro smiřickou tělovýchovu oceněn Pamětní medailí města Smiřice.  
 

Zdeněk Runkas (83 let), členem TJ od r. 1932  

Jako cvičenec vystupoval na dvou Všesokolských sletech v Praze, hrál závodně českou házenou, 
s přítelem Šmejdou byli nominováni do výběru župy pro utkání s Ikarem Kukleny. Závodně hrál 
rovněž tenis, ještě v r. 2001 hrál finále turnaje pamětníků v kategorii nad 70 let. Dále hrál hokej, 
volejbal a doposud si zahraje rád pro zábavu kuželky.  

Ve vedení TJ pracoval jako předseda revizní komise, nyní 11 let pečlivě vedl naši spolkovou 
kroniku. Ve Smiřicích již 30 let nemá trvalý pobyt, přesto obětavě v naší TJ pracoval a byl se 
Smiřicemi v neustálém kontaktu.  

Oběma oceněným patří náš velký dík a obdiv a jejich vitalita nechť je vzorem všem 
následovníkům.  

ing. Milan Plšek, předseda TJ Sokol  

 

 

Ročník 2003/4 pomalu končí  

Fotbalové jaro pomalu končí sezónu 2003/4. Zbývají poslední čtyři zápasy 
a zmiňovaný ročník bude minulostí. Jak ho zhodnotit?  

Muži: trenérem i na jaře zůstal dr. Dlabáček, Ph.D. z Hradce Králové. Novou 
a významnou posilou se stal David Ninger (hostování z Železného Brodu). 
Tým nastupoval nejčastěji v sestavě Knajfl, Středa – Zapadlo, Vrabec, Saksl, 
Müller, Janeček, Hampl – Koutník Petr, Koutník Jan, Hruška, Bohatý, Ninger 

– Slavík, Krejčí, Šubjak, Walter, a před posledními zápasy obsazuje čtvrté místo v tabulce 
Okresního přeboru. Cílem stále zůstává boj o postup do l. B třídy v příštím ročníku i z pohledu, že 
očekáváme postup žáků do kraje. Kraj tak vedle dorostenců budou hrát i žáci.  

Od příštího ročníku bude jistě přínosem vytvoření B mužstva SK Smiřice, které povede současný 
trenér dorostu Josef Siede. Informační závazná schůzka se uskuteční v pátek 11. 6. 2004 od 
19 hodin na smiřickém stadionu. Přijďte všichni, kteří chcete hrát za béčko Smiřic.  

Představa výboru SK Smiřice je vytvořit v průběhu měsíce července „kemp“ všech hráčů Smiřic, 
ze kterého bude vytvořeno A i B mužstvo. Vždyť z dorostenců postupuje do chlapů celkem sedm 
fotbalistů a například dorostenec Karel Zapadlo hraje stabilně za A mužstvo již v tomto ročníku.  

Dorost vedený Josefem Siedem a Bohoušem Hamplem bojuje o první příčky v krajské I. A třídě. 
Mezi dorostenci vyrůstá celá řada talentů (Zapadlo, Matějček, Čížek, Ponikelský, Koza a další). 



V příští sezóně bude nutné udržet současnou výkonnost i z pohledu odchodu poloviny mužstva 
do mužů.  

Starší žáci postoupili do finále Okresního poháru starších žáků, které se uskuteční 16. června 
2004 na třebechovickém stadiónu. Celá sezóna se partě vedené obětavým trenérem Martinem 
Černým s pomocníky Petrem Koutníkem a Michalem Středou povedla. Nezakřikněme před 
definitivním skončením sezóny postup žáků do krajských soutěží, ale jednoznačně mají 
nakročeno. O to víc potěšující je fakt, že z mužstva odejde pouze jeden fotbalista.  

Výbor SK Smiřice na základě výborných výkonů rozhodl uspořádat v neděli 20. 6. 2004 od 
14 hodin zábavné odpoledne na počest žákovských mužstev pod záštitou starosty města.  

V rámci odpoledne se uskuteční fotbalové utkání rodičů (trenérů) a funkcionářů proti starším 
a mladším žákům. Proto zvu všechny rodiče na tuto akci a připomínám, aby si sebou vzali vhodné 
oblečení a obuv na fotbal.  

Mužstvo již nastřílelo svým soupeřům za sezónu přes 120 gólů. Největší počet gólů vstřelil Ondra 
Runkas z Habřiny. Výborné výkony podávají i ostatní, kteří za odměnu na konci června shlédnou 
film v 3D kině lmax v Praze.  

Mladší žáci se překvapivě dostali do semifinále Okresního poháru 
mladších žáků, kde ztroskotali na DFC Slavia Hr. Králové. Mnohdy 
čtrnáctiletá děvčata vyhrála avšak pouze 3:2. Mladší žáci pod vedením 
Standy Kerharta a Radka Urgely udělali výkonnostní skok a sehráli celou 
řadu dobrých utkání. Výborné výkony podával především obránce 
Matouš Jandera.  

Elévové pod vedením Petra Krejčího se učí první fotbalové krůčky. 
Potřebujeme získat další nové fotbalisty, jejich spoluhráče. SK chce 
udržet vysokou kvalitu fotbalu ve Smiřicích i při klesajících počtech dětí, 

proto je nutné získat co největší množství nových fotbalistů.  

V případě zájmu přijďte na fotbalový stadion nebo zavolejte sekretáře Petra Krejčího, telefon 
602 146 243. Apeluji především na rodiče, svěřte svoje ratolesti (klidně i dívky) zkušeným 
fotbalovým trenérům.  

Pozorným přečtením mého příspěvku vidíte, jak se rozšiřujeme, proto hledáme i nové trenéry 
(umožníme jim složit trenérské zkoušky při OFS v Hradci Králové) a vedoucí mužstev, kteří by 
chtěli pomoci. V případě zájmu se obraťte také na sekretáře pana Krejčího. Rozšiřte partu 
spolupracovníků kolem smiřického fotbalu.  

Na závěr bych chtěl poděkovat všem trenérům, vedoucím mužstev, funkcionářům, správcům 
(p. Svatoňovi a Černému), hlavnímu pořadateli (p. Samkovi) a poděkovat také bývalému 
hlavnímu pořadateli p. Lourkovi, který z vážných zdravotních důvodů musel skončit s touto 
funkcí, za dlouholetou pomoc smiřickému fotbalu, p. Obstovi za údržbu hřiště, bratrům 
Šmídovým za pomoc s tombolou, p. Beránkové a Krudencové za pomoc s pokladnami a také 
rodičům (zejména manželům Ponikelským), fanouškům atd.  

Poděkovat bych chtěl za dobrou spolupráci manželům Hudákovým, provozovatelům kiosku na 
stadionu. Veškeré informace o výsledcích všech mužstev, autorech gólů aj. si najděte na 
www.sksmirice.regis.cz. Detailní tabulky skončené sezóny přineseme v zářijovém Zpravodaji.  

Hezké prožití prázdnin a dovolených přeje Roman Haman, předseda SK Smiřice.  

 

 



  

 

 

 

Z historie organizovaného smiřického sportování – II.  

V části první jsme mohli sledovat rozvoj sportování ve Smiřicích do r. 1953, kdy došlo ke 
sjednocení veškeré tělovýchovy do jedné jednoty – DSO Dynamo ve Smiřicích, tvořené oddíly 
jednotlivých sportů. 

Nejdříve oprava k historii smiřického sportování v minulém čísle:  

1946 pozorný čtenář Josef Spurný nás upozornil na to, že nový prapor věnovala Sokolu 
pí Milada Jirsáková.  

 A nyní pokračování:  

1954  v tomto roce byly v činnosti oddíly: všeobecné průpravy, sport. gymnastiky, kopané, 
tenis, kuželky, lední hokej, turistický, plavecký a házená, zahájen nácvik na I. celostátní 
spartakiádu  

 trénování žáků kopané se ujímá L. Černý – učitel  
1955  na I. celostátní spartakiádě v Praze vystoupilo 18 chlapců a 18 dívek naší školní jednoty, 

dále 9 mužů a 15 žen, kuželkáři obnovují závodní koulení, fotbalisté budují šatny, 
upravují hrací plochu a běžeckou dráhu  

1956  jednotám je navrácen jejich majetek, tenisté budují brigádnicky dřevěnou šatnu 
1957  ustaven ČSTV jako rovnoprávná složka Národní fronty  

Státní statky upravují restauraci „Na lednici“ na byty, kuželník je přestavěn na koulení 
z opačné strany dráhy, několik jednotlivců zakládá oddíl juda  
v kopané se prosazují dorostenci, jsou zařazeni do 1. A třídy  

1958  cvičení v tělocvičně – ZRTV upadá, cvičí pouze žactvo a dorostenky  
 Vráťa Svatoň se stává krajským přeborníkem dorostu ve sportovní gymnastice  
1959  ustaven turistický oddíl pod vedením VI. Prokeše  

v kopané dospělých se projevuje hráčská krize, L. Čermák odchází hrát 1. ligu do 
Spartaku Hradec Králové  
dorostenci kopané se stávají přeborníky okresu Jaroměř  

1960  je rokem II. celostátní spartakiády, od nás vystoupili žáci, žákyně, dorostenci, 14 žen 
a 13 mužů, reorganizace okresů – Smiřice s okolím nově začleněny pod Hradec Králové  

1960  po rezignaci J. Hlavatého se stává předsedou kuželkářů B. Šmejda, zároveň vede i tenis  
1961  řady smiřických sportovců opouštějí Josef Hlavatý a Ludvík Ježek, kteří se rozhodujícím 

způsobem zasloužili o vybudování velkého stadionu  
1963  z úsporných důvodů se nesmí vytápět tělocvična, cvičí se až od poloviny února, ve škole 

ustavena tělovýchovně branná rada s předsedou učitelem Vašíčkem  
 na velký stadion je zavedena vodovodní přípojka, voda ve studni se totiž ztratila 
 tenisový dorost vyhrál okresní přebor  
1964  nejsilnějším oddílem kopaná, na stadionu postavena kůlna  
 tenisté pro nedostatek kvalitních hráčů soutěž dospělých nehrají  
1965  13. června uspořádána na velkém stadionu okrsková spartakiáda, za špatného počasí od 

nás cvičilo 163 chlapců, 185 dívek, 8 mužů a 10 žen, nácvik dětí vedli učitelé ZDŠ  
 na III. ČSS v Praze cvičilo od nás 8 žákyň, 10 žen a 8 mužů  
 na velkém stadionu byl zbudován betonový taneční parket a toalety  



1966  21. května byla na kuželně slavnostně otevřena nová dvoudráha 
1969  po uvolnění politické situace v r. 1968 návrat k původnímu názvu TJ Sokol Smiřice  
1970  tenisté hrají pouze rekreačně, na velkém stadionu úspěšný filmový festival  
1972  zastřešen taneční parket na velkém stadionu, zahájena výstavba nové školní tělocvičny, 

tenisté hrají opět krajskou soutěž, hostují dvě ženy ze Slávie HK  
1974  tenisté budují vodovodní přípojku za pomoci MěNV, stálým problémem je nedostatek 

cvičitelů pro práci s mládeží  
1975  dohodnut rozvrh cvičebních hodin a zahájeno cvičení v nové školní tělocvičně, desítky let 

starý problém s tělocvičnou konečně vyřešen  
 IV. celostátní spartakiády se od nás zúčastnilo 6 žen a 8 mužů  
1977  v tělocvičně stálé problémy se školníkem stran úklidu a otevírání dveří  

1. ledna dochází ke sloučení s TJ Sokol Holohlavy, kde byl činný oddíl kulturistiky 
a stolního tenisu, smiřičtí tenisté zakládají tradici Turnaje pamětníků – 1. ročníku se 
účastní pět hráčů – Polák, Šmejda a tři bratři Svatoňové, vítězem se stal Fr. Polák  

1978  ZRTV rozbíhá velice úspěšné cvičení žen při hudbě pod vedením ing. Baborákové  
1979  kopaná se osamostatňuje, přechází pod Velkovýkrmny jako samostatná jednota pod 

názvem TJ Dynamo VOP Smiřice  
1980  rok V. celostátní spartakiády, spoluautorem skladby mužů je smiřický rodák 

doc. Vratislav Svatoň, zdejší ženy ani muži se do cvičení nezapojili, rodiče s dětmi 
vystoupili v HK  

 21. 10. na kuželně uvedeny do provozu nové automatické stavěče  
 předsedou klubu kuželkářů zvolen J. Rynt  
1983  ZRTV cvičí v hojném počtu, rovněž muži se scházejí 2x týdně, přetrvávají problémy se 

získáváním cvičitelů pro žactvo  
 turisté se zúčastnili přechodu Slovenska cestou hrdinů SNP, za 22 dny ušli 762 km  
 aktivní tenisté – v tělocvičně uspořádali 4 turnaje pro mládež a dva pro dospělé, z našich 

nejúspěšnější M. Provazník a J. Finek  
1984  kuželkáři provádějí rekonstrukci drah, zápasy hrají na drahách soupeřů  
1985  na VI. celostátní spartakiádě vystoupilo 10 našich mužů pod vedením F. Malého 

a VI. Svatoně  
 tenisté zahájili rozšiřování areálu v rámci akce Z pod vedením P. Ducháčka  
 na kuželně byl na dráhy položen sadurit  
1986  kuželkáři uvádějí do provozu ústřední topení, topí se uhlím  
1987  z důvodu celostátního nedostatku financí zastavena podpora tenistům ze strany MěNV 
 manželé Jágrovi získali titul „Mistr sportu“ v turistice  
 kopaná mění dle patronátního závodu název na TJ Dynamo – Státní statek Smiřice  
 tenisté dokončili úpravu kůlny, vybudovali cvičnou zeď, oplocení a chodník  
1988 vedení klubu kuželkářů se ujímá A. Černilovský  
 kuželkáři budují nové šatny  
1989  i v tělovýchově probíhá obrodný proces, mění se struktura ČSTV  
 tenisté uvádějí do provozu třetí kurt  
1990  činnost obnovila a dále samostatně rozvijí ČOS, u nás sokolská jednota nevznikla 
 TJ Sokol se přihlásila k Asociaci tělovýchovných jednot ČSTV  

9 mužů TJ Sokol se zúčastnilo Tělovýchovných slavností v Praze na stadionu Evžena 
Rošického a sedm z nich i Všesokolského sletu ve Sportovní hale v Praze  

 tenisté zahajují výstavbu šaten a sociálního zařízení pod vedením VI. Svatoně  
1991  od 1. března se osamostatňují kuželkáři, ustavují Kuželkářský klub Zálabáci Smiřice – za 

vedoucího klubu zvolen J. Rynt  
 ASPV (sport pro všechny) má samostatný svaz, rovněž Klub českých turistů  



1992  fotbalisté obnovují hrací plochu a otevírají kiosek  
1994  poprvé neproběhla výroční valná hromada TJ Sokol, důvodem bylo uzavření restaurace 

Labe a rovněž nevalná aktivita výboru  
 8 mužů ASPV vystoupilo na VII. Všesokolském sletu v Praze  
1996 na objektu šaten tenisu položena krytina za cenu značného zadlužení oddílu  
1997 kuželkář Jar. Hažva ml. se stal krajským přeborníkem a postoupil na mistrovství ČR  
1998  ve Dvoraně slavnostní akademie ke 100. výročí založení TJ Sokol, za účasti řady hostí: 

doc. Vráti Svatoně – náčelníka ČOS Praha, představitelů OV ČSTV, ASPV a Sokolské župy 
HK, za město předal uznání starosta ing. L. Kupka  

 kuželkáři zřídili v kuželně plynové vytápění, předsedou kuželkářů Jar. Hažva  
1999  kuželkáři uvedli do provozu moderní automatické stavěče s číselným ukazovatelem  
2000  na VIII. Všesokolském sletu v Praze na Rošického stadionu vystoupilo 8 mužů naší 

TJ v sokolské skladbě „Chlapáci“ a pět z nich i ve skladbě ASPV „Enthusy“  
 na tenise převažuje rekreační hraní, přetrvávají problémy s dostavbou areálu  
 kopaná zprovozňuje moderní sprchy  

Dle zápisů v sokolské a obecní kronice zpracoval ing. Milan Plšek, předseda TJ Sokol  

  

 

  75 let smiřického tenisu – z historie oddílu – II. část  

V této 2. části vám předkládám přehled o dění na tenisových kurtech z let, kdy zde 
aktivně působila řada hráčů, které běžně potkáváme a do kterých bychom to dnes 
již neřekli. Lze vysledovat stálou a někdy téměř marnou snahu získat mládež 
a hlavně ji u pravidelného sportování udržet. Za tuto snahu je třeba poděkovat 
řadě trenérů a funkcionářů, kteří organizování školiček pro začátečníky i vedení 
tréninků mládeže věnovali spoustu času i energie.  

  

1991  na kurtech se utkali pamětníci – zvítězili: nad 60 let Polák, nad 50 Hradecký, nad 40 Finek  
tenisovou školičku vedli: Jirousek, Rohlena, Jasinek, uspořádány dva halové turnaje 
soutěž hraje 1 družstvo dospělých a 2 žákovská  

1992  o pohár města, 14 hráčů, vítězem Blažek z Jaroměře před naším P. Šimonem  
Soutěž pamětníků: účast 17 hráčů, zvítězili v kategorii: nad 70 let Šulc, nad 60 Sochor, 
nad 50 let Hradecký a nad 40 let Jirousek   
A družstvo žáků postoupilo do krajské soutěže, P. Kvapilová vyhrála okresní halový turnaj 
ve školní tělocvičně  

1993  Soutěž pamětníků: účast 20 účastníků, vítězové: nad 60 let Šulc, nad 50 let Černý a nad 
40 let Jirousek  

 výstavbu u tenisových kurtů vede Vl. Svatoň, zabezpečuje reklamní plochu  
1994  Soutěž pamětníků: 24 hráčů, vítězové: nad 70 let Polák, nad 50 Filip a nad 40 Jirousek  
 I. podnikový turnaj, vítězem Sokol Černožice před Truhlářstvím Matuška a BDK  
 tenisový areál oceněn znalcem na 512 000,– Kč  
1995  Soutěž pamětníků – 21 hráčů, vítězové: nad 70 let Šmejda, nad 60 Sochor, nad 50 Finek, 

nad 40 Jirousek  
 45 členů, v soutěži 1 družstvo dospělých a 1 žáků, stavba u kurtů zastřešena  
 podnikový turnaj vyhrál Sokol Černožice před Truhlářstvím Matuška  
1996  XX. soutěž pamětníků – 21 hráčů, zvítězili – nad 70 let Polák, nad 60 Filip, nad 50 Svatoň, 

nad 40 Jirousek  



podnikový turnaj: SO Černožice, ESOF HK, Farmet ČS, 38 členů, v meziokresní soutěži 
1 družstvo dospělých  
nákladem 160 tis. Kč byl firmou Minařík na střeše šaten položen kanadský šindel  

1997  Soutěž pamětníků – 25 hráčů, vítězí v kategorii nad 70 let Runkas, nad 60 Svatoň J., nad 
50 let Finek a nad 40 let Jirousek  

 podnikový turnaj nedohrán: SO Černožice, ESOF HK, BDK Glass Smiřice  
1998  Soutěž pamětníků – 19 hráčů, v soutěži zvítězili v kategorii nad 70 let Polák, nad 60 

Sochor, nad 50 Svatoň V. a nad 40 let Jirousek  
vítězem podnikového turnaje SO Černožice před Clasic Cotton a ESOF – 61 člen  
dlouholetý předseda tenisu B. Šmejda převzal na slavnostní akademii ke 100. výročí 
založení TJ Sokol ve Dvoraně pamětní medaili města    
družstvo dospělých obsadilo 2. místo v meziokresní soutěži  

1999  Soutěž pamětníků – 26 hráčů, v kategoriích podle věku zvítězili: nad 70 let Runkas, nad 
60 let Filip, nad 50 let Hradecký a nad 40 let Jirousek  
podnikový turnaj vyhrál SO Černožice před Truhláři a ESOF HK  
77 členů, v soutěži se nedaří, družstvo dospělých skončilo na posledním 8. místě  

2000  Soutěž pamětníků – 24 hráči, vítězi: nad 70 let Šmejda, nad 60 let Filip, nad 50 let Finek, 
nad 40 let Jirousek  

 podnikový turnaj: SO Černožice, ESOF HK, Clasic Cotton Jaroměř  
  oddíl tenisu má 76 členů  
 stále více převažuje jen rekreační hraní  
 VI. Svatoň ukončil vedení stavby u tenisových kurtů, není kdo by práci převzal  
2001  Soutěž pamětníků – 18 hráčů, nad 80 let Šmejda, nad 60 Filip, nad 50 Finek, nad 40 

Jirousek  
podnikový turnaj vyhrál SO Černožice před Truhláři a Tenisem Smiřice, 64 členů,  
družstvo dospělých obsadilo v meziokresní soutěži předposlední 7. místo,  
vedení stavby se ujal předseda oddílu Baborák, o reklamní stěnu se stará Plšek  

2002  Soutěž pamětníků, 19 hráčů, nad 60 let Filip, nad 50 Ducháček a nad 40 Osladil V. 
 podnikový turnaj opět vyhrává SO Černožice před BDK Glass a ESOF, 79 členů  

dík dotaci 100 tis. Kč od OV ČSTV byl po celkovém nákladu 260 tis. Kč konečně 
zprovozněn objekt šaten – dvě šatny, umývárna, WC, sprcha, včetně dlažby, obkladů, 
rozvody elektro, teplé i studené vody provedla fa Turek, bez fasády  

2003  Soutěž pamětníků – 22 hráči, nad 70 let Sochor, nad 50 Baborák, nad 40 Zapadlo K.  
 oddíl tenisu má 78 členů  

poprvé se zapojily ženy, vítězí K. Hronešová (Dvořáková) před VI. Svatoňovou 
podnikový turnaj – nedohráno finále mezi Sokolem Černožice a BDK Glas Smiřice 
soutěžní družstvo dospělých obsadilo 3. místo ze 6 soutěžících klubů  
u objektu šaten upravena terasa, prozatím bez vrchní dlažby  
po letech zvolen nový výbor: R. Baborák, P. Rohlena, L. Bednář, P. Kvapilová, J. Kvapil 
a J. Ryšavý s nelehkým úkolem oživit zájem o soutěžní hraní zejména u mládeže.  

 
Dle zápisů v kronice města a v kronice Sokola v květnu 2004 zpracoval  

ing. Milan Plšek, předseda TJ Sokol  
 

 

 

 



 

 

Vám nabízí:  
 pomníky  
 rámy  
 krycí desky  
 urnové pomníky  
 křížky  
 vázy  
 lucerny  
 nápisy  
 skleněné desky  
 schrány  

 To vše z umělého kamene (teraca) i přírodního kamene (žula, syenit, mramor).  

85letá tradice – záruka solidnosti  

Petr Šrámek – KAMENICTVÍ 
Školská 327  
503 43 Černilov   tel.: 495 431 252   mobil: 603 840 578  
  

 
 

  

 

 Děti ze Smiřic a Rodova  
 narozené od ledna do března 2004: 

 

 

leden   Karel Pácalt    únor  Jozef Olah 
        Laura Paramošina 
        Magdaléna Šmidrkalová 
        Ondřej Havel  

březen   Adéla Pavlíková   Daniela Haužvicová  
  Jaroslav Černý    Daniel Hrizlík  
  Vanesa Čurejová   Kateřina Jirásková  
 

Údaje ve společenské kronice mohou být uváděny až tehdy, když přijde z Okresního úřadu 
v Hradci Králové hlášení změn – proto ještě nebylo možno uvést údaje za letošní duben a květen. 
Hlášení přichází často opožděně, nelze proto zaručit úplnou aktuálnost. S ohledem na ochranu 
osobních dat nelze ani uvádět více podrobností.  

 kuchyňské pracovní desky 
 zatravňovací dlaždice  
 schody  
 parapety  
 a další.  

 



 

 

 

 jubilantům ze Smiřic a Rodova, 
 kteří se v uplynulém období dožili významných  
 životních jubileí:  

 

 

březen  Kučerová Marta   duben  Skořepová Anna  
  Radoňová Růžena      Doležal Václav  
         Zubcová Marie  
 

Vážení jubilanti, nová pravidla nám nedovolují uveřejnit bližší údaje o vás a uvést například 
i jak požehnaného věku jste se dožili. Proto k blíže neurčenému, ale významnému jubileu ve 
vašem životě, vám srdečně blahopřejeme, přejeme vše nejlepší a do dalších let hodně zdraví 
a životní pohody.  
 

  

 

 Sňatky  
 uzavřené Městským úřadem ve Smiřicích 

 v období od 1. dubna do 31. května 2004:  
 

  

  

V obřadní síni Městského úřadu ve Smiřicích bylo v uvedeném období uzavřeno 5 sňatků.  
V kostele Zjevení Páně ve Smiřicích byly uzavřeny ve stejném období 3 sňatky.  

  

  

  

  

  ve Smiřicích a v Rodově  

 v období od 27. ledna do 31. března 2004: 
  

 

Stříbrný Jiří   rok narození:  1940    zemřel:   27. 1. 2004  
 

V uplynulém období zcela mimořádně převýšil (a o hodně) počet narozených dětí počet těch, 
kteří nás opustili. Narodilo se 11 dětí a zemřel pouze 1 občan.  

Dana Jágrová, matrikářka  

 

  



Také o prázdninách na děti číhá nebezpečí  

Zřejmě všichni máte ještě v čerstvé paměti nedávný smutný případ dvou děvčátek – jedna 
holčička byla unesena a druhou porazil autem lékař dokonce v areálu nemocnice. Na děti číhají 
různá nebezpečí. Rodiče, předpokládám, že máte rádi své děti. Věnujte proto v jejich zájmu 
pozornost následujícím řádkům.  

Prázdniny už nyní budou za krátkou dobu. Pro vaše děti nastávají dva měsíce radovánek, sluníčka 
a volna. Prázdniny by však pro vás a vaše ratolesti neměly znamenat, že na všechny povinnosti 
zapomenete a necháte je napospas ulici. Naopak, o prázdninách hrozí vašim dětem mnohem 
větší nebezpečí úrazů a některé z nich bohužel končí i tragicky. Zde je proto několik rad, které by 
bylo dobré, abyste s vašimi dětmi probrali, než je pustíte do víru prázdnin. Samozřejmě mají pro 
vás sloužit pouze jako šablona a můžete si jednotlivé body přizpůsobit vašim podmínkám, 
či situaci.  

Zůstane-li vaše ratolest sama doma:  

 nenosit klíče viditelně, nenosit peníze viditelně, ani se s nimi nechlubit  

 je-li dítě samo doma, důkladně uzamknout dveře  

 je-li dítě samo doma a zvoní telefon, neříkat nikomu, že není nikdo dospělý doma  

 pokud možno nejezdit výtahem s cizími lidmi, zvláště pozor, vystupuje-li cizí osoba ve 
stejném patře  

 před cizími lidmi neodemykat dveře, neotvírat cizím lidem, když je dítě samo doma a neříkat 
jim, že je doma samo  

 nehrát si se sirkami (ohněm) ani doma, ani venku (u seníku), pokud v bytě hoří, utíkat z bytu 
pryč, volat o pomoc sousedy, hasiče na lince 150  

 při odchodu z domu uzavřít okna, zkontrolovat elektrické spotřebiče, vodu, plyn, uzamknout 
dveře – raději 2x zkontrolovat, než nezamknout  

 když odchází dítě ven, sdělit rodičům kam a s kým jde, kdy se asi vrátí, a dodržet to nebo 
zavolat či zanechat písemný vzkaz  

 

Na ulici:  

 pokud možno, nechodit domů až za tmy  

 vyhýbat se tmavým zákoutím a osamělým místům  

 od cizích osob si nic nebrat, k cizím lidem nesedat do auta  

 nechodit blízko k vozu, ptá-li se vás někdo v autě na cestu  

 NESTOPOVAT!  

 nechodit nikam s cizími lidmi  

 naučit se říkat NE, když je mi něco nepříjemné, nebo něco nechci  

 jakýkoliv útok na mou osobu ohlásit ihned dospělé osobě (rodičům atd.)  

 nehrát si u vody  

 nechodit se koupat bez dozoru dospělé osoby a bez vyrozumění rodičů; když se někdo topí, 
běžet pro dospělou osobu  

 nehrát si na skládkách a nechodit na staveniště  

 cestou na hřiště mít míč v tašce či batohu  
 

V dopravě:  

 přecházet pokud možno tam, kde jsou semafory a POUZE NA ZELENOU, než vstoupím na 
přechod, pořádně se rozhlédnout a nespoléhat na přednost  

 při jízdě na kole mít vždy na hlavě cyklistickou přilbu schváleného typu, i cyklista je řidič, a to 
jednostopého nemotorového vozidla, proto musí dodržovat pravidla silničního provozu  



 pokud není vašemu dítěti více než 10 let, nesmí na silnici bez doprovodu osoby starší 15 let, 
totéž platí, pokud už 10 let mělo, ale nezná pravidla silničního provozu  

 na kole se na silnici smí jet jen v případě, že je vybaveno povinnou výbavou  
 

Na táboře:  

 nechodit se koupat bez dozoru a povolení vedoucího  

 i malé úrazy hlásit ihned vedoucímu  

 ztratí-li se, zůstat na místě, a vyčkat, až se pro něho ostatní vrátí  

 nelézt na stromy a nechodit kamkoliv bez povolení vedoucího  

 nejíst neznámé plody, bobule, houby, nepít neznámé tekutiny  
 

 

Na závěr školního roku několik perliček ze školy  

Bratr už půjde do civilu, dodělává vojáka.  
Břicho je ta část našeho těla, která je uložena v žaludku.  
Bříza roste nejraději tam, kde svým zjevem pěkně vyniká.  
Budova byla nově obílena na žluto.  
Býci jsou nejstrašnější krávy ve stádě.  
Byly horké dny a obilí rychle zrálo – na poli i v lese.  
Celek je, když to mohu rozlomit, aniž se to rozteče.  

 

 

Pohárová soutěž družstev dobrovolných hasičů v Holohlavech  

Dne 12. června 2004 se uskutečnila v Holohlavech „Pohárová soutěž“ družstev dobrovolných 
hasičů mužů, žen a dětí v požárním útoku. Soutěže se zúčastnilo 24 družstev mužů, 6 družstev 
žen, 7 družstev dětí mladších a 9 družstev dětí starších.  

Výsledky:  

muži:     ženy:   děti mladší:  dětí starší: 

1. SDH Pšánky    1. SDH Břišťany 1. SDH Břišťany 1. SDH Dolní Přím 
2. SDH Dolní Přím   2. SDH Jeřice  2. SDH Habřina  2. SDH Velký Vřešťov 
3. SDH Břišťany   3. SDH Dolní Přím 3. SDH Hřibojedy 3. SDH Rožnov 
11. SDH Holohlavy      4. SDH Holohlavy 4. SDH Holohlavy 
13. SDH Černožice 
17. SDH Smiřice  

 

 

 

 

 

 

 



 

 Výsledky voleb  

 do Evropského parlamentu  

  

 

Předkládáme čtenářům výsledky voleb do Evropského parlamentu 11. a 12. června 2004 ve 
Smiřicích a v Holohlavech tak, jak se podařilo je získat hned v pondělí ráno.  

Účast ve volbách Smiřice  

Okrsek 1 Okrsek 2 Rodov Holohlavy 

Počet oprávněných voličů 1157 1161 139 655 

Účast 308 289 36 204 

% 26,62 24,89 25,9 31,15 
 

Účast ve volbách ve Smiřicích i v Holohlavech v podstatě odpovídala celorepublikovému 
průměru.  

 

Smiřice a Rodov       Holohlavy 

Čís Strana nebo sdružení hlasů %  hlasů %  

1 SNK  51 8,17 5. 23 11,27 3. 

2 Koruna česká     1 0,49  

4 ČSSD  55 8,81 4. 22 10,78 4. 

6 ODS  231 37,02 1. 55 26,96 2. 

9 Strana zelených  21 3,37 8. 6 2,94 7. 

12 „Sdružení nestraníků“     2 0,98  

14 Masarykova dem. strana     1 0,49  

18 Balbínova poet. strana  9 1,44 10. 1 0,49  

20 KDU–ČSL  26 4,17 7. 13 6,37 5. 

21 Pravý blok...     2 0,98  

23 Unie liberál. demokratů  10 1,6  2 0,98  

24 KSČM  115 18,43 2. 60 29,41 1. 

25 Strana venkova     2 0,98  

28 Nezávislá iniciativa     3 1,47 8. 

31 Republikáni M. Sládka     1 0,49  

32 Nezávislí  61 9,78 3. 10 4,9 6. 

        

        

– Ostatní strany  45 7,2     

 

Zatímco ve volbách v roce 1996 získala ČSSD ve Smiřicích výrazného úspěchu s 32,3 % (nejvíce 
v kraji!), nyní skončila na 4. místě – výrazného úspěchu nyní dosáhla naopak ODS – o hodně víc 
než republikový průměr. 

V Holohlavech měla na výsledek těchto voleb vliv vysoká nezaměstnanost.  



Z historie smiřických domů  

Dům Kuchmistrovský – podle starého číslování čp. 107 – podle nového číslování čp. 14  

O tomto domu bylo psáno již v minulém čísle. Vzpomněli jsme si, že to byl největší dům v řadě od 
nynějšího paneláku (proti zdravotnímu středisku) až k bývalému lihovaru. Byl také zbořen jako 
poslední v 80. letech minulého století – na jeho místě zůstala zatím jen travnatá plocha. Ještě 
jednou se podívejme do jeho historie z přehledu, který Zpravodaji poskytl p. ing. Lubomír Kupka. 
Uveřejněné fotografie dokumentují, že šlo skutečně o velký dům.  

 

Č. Chronologie zjištěných 
majitelů 

Způsob 
nabytí 

Způsob užívání Způsob 
zcizení 

Datum 
změny 

Cena 

1 Jan Kuchmistr – otec   předal 1. 3. 1655 250 kop 

2 
Václav Vojtíšek, jinak 
Kuchmistr – syn 

koupě 

V roce 1698 stavení vyhořelo. Zahrada 
prodána sládkovi Janu Hollmanovi.  
Vyhořelé stavení bylo r. 1716 „kasírováno“ – 
zřejmě zbořeno (?) 

prodej 
parcely 

1698 
1712 
1716 

221 zl. 

3 Jan Hollman, sládek smiřický 
koupě 
parcely 

Po zakoupení zahrady zde postaví dům 
zv. Hollmanovský.  

prodej 1716 
68 kop 

34 gr. 2 d. 

4 Jan Hollman, syn koupě 
Ve stáří se dohodl se synem Františkem 
a prodává synovi Josefovi. 

prodej 24. 12. 1776  

5 Josef Hollman koupě 
Přibyla zahrada a 1,5 strychu role. Majitel se 
hodně zadlužil a dům vydražil. 

dražba  1305 zl. 

6 Ryba z Jaroměře licitace 
Dům získal největší věřitel a neprodleně ho 
prodává. 

prodej 11. 1. 1777 1305 zl. 

7 Anna Horká koupě     

8 František Hajčman   prodej  2600 zl. 

9 Václav Luniak koupě  prodej   

10 František Sedláček koupě  prodej 10. 6. 1865 18 500 zl. 

11 Jan Beck      

 

 

 

    

     
  

     
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ZPRAVODAJ Smiřic, Rodova a Holohlav  

Vydává Městský úřad ve Smiřicích  

Odpovědný redaktor: Miroslav Volák  
Příspěvky i vzkazy zasílejte na adresu: Městské kulturní středisko ve Smiřicích  
Vychází nepravidelně jednou za čtvrtletí.  
Vytiskla: Tiskárna PASEKA Jaroměř, Havlíčkova 30  
Ve Smiřicích a Holohlavech předplatitelům donáška až do domu. Prodej v prodejnách tisku. 
Uzávěrka příštího čísla do 25. srpna 2004  
Cena jednoho výtisku 10,– Kč  
Náklad 520 výtisků.  


